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 סיכום פעילות הועדה

   בסדר היום( 1 )סעיף

 

ו מתחילים את הישיבה  אנחנוחברות וחברים, ר: "ישראלה בן אשר, י

עם הפורום הקיים. אורלי אישרה ולילי אישרה 

 חיל. ובסדר, אנחנו נת

 הן תגענה.  אביגדור יפת:

אז ככה, אני בחרתי את היום הזה לקיים ר: "ישראלה בן אשר, יו

ישיבת סיכום. אני חושבת שכל ועדה שמתחילה 

ויש לה ישיבה פתיחה צריכה שתהיה לה גם ישיבת 

 סיכום. 

 יש כאלה שרק התכנסו לפתיחה. נחום אסד:

. אז מה אכפת לי? אני אומרר: "ישראלה בן אשר, יו ת את משנתי

 חבר'ה, למרות שאנחנו בפורום מצומצם והכל,

, לא מצומצם. יהונתן דקל:  פורום איכותי

ו בדיוק, אנחנו נכבד את הזה. אז קודם כל יש ר: "ישראלה בן אשר, י

לנו חבר חדש שהגיעו לסיום, אז אנחנו מברכים 

את הצטרפותו אבל באמת זאת ההתכנסות 

 האחרונה. 

 אוד. ברוכים הבאים. נעים מ מרים פרקש:

 ברוכים הנמצאים.  משה חיו:

 הוא בא במקום מישהו?  זהבה תנא:

 לא, מגיע להם פשוט נציגים. ר: "ישראלה בן אשר, יו

.  נחום אסד:  היה מגיע להם נציגים, הם לא איישו

יו אז ככה, הועדה הזאת למעשה מסיימת את ר: "ישראלה בן אשר, 

בקדנציה הקדנציה הנוכחית, היא גם הוקמה 

הנוכחית, כי לפני כן לא היתה ועדה למעמד 
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שנים כמעט מלאות, עם  4.5האישה. וסיימנו 

 התכנסויות, ישיבות. 30 -למעלה מ

 שזה יפה מאוד. נחום אסד:

 אני ישבתי וספרתי, עשיתי היום בדיקה. ר: "ישראלה בן אשר, יו

, הייתי אומר לך מיד.  נחום אסד:  היית יכולה לשאול אותי

 לא רציתי להעסיק אותך.ר: "לה בן אשר, יוישרא

סיורים מקצועיים,  3במהלך השנים האלה קיימנו  

כשבשנה שעברה, בדיוק ביום האישה היינו 

 בכנסת. 

 האמת שהסיורים היו לעילא ולעילא.  יהונתן דקל:

 כל אחד יגיד כמה מילים. מרים פרקש:

נרשום  אני אתן לכם להתבטא ואנחנו גםר: "ישראלה בן אשר, יו

דברים, הכל במקום. אני פשוט רוצה לתזכר ככה 

 את כולם ולסגור. 

שנה שעברה היינו בועדה למעמד האישה שאירחה  

אותנו ביום האישה, כולל סיור בכנסת, בדיוק 

ביום האישה. היינו באל על ובעיריית לוד, 

כשדיברנו על הנושא של ועדים וייצוג נשים, 

ם התעסוקה, נשים והיינו, כשדיברו על נשים בעול

חרדיות, היינו באלעד ובמקומות עבודה וגם 

 במכללה בקרית אונו. 

אז עשינו שלושה סיורים שאני חושבת שהם  

 .  באמת היו מקצועיים וייחודיים וכולי

אני חושבת שהועדה הזאת, למרות שהיא היתה  

חדשה, היא באמת הורכבה מנשים וגברים. 

יו, שאחד לא בהתחלה היינו שניים, שני גברים ה

הגיע בדרך כלל, ואז "הוצאנו" מכרז ואני פניתי 
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בכל פורום אפשרי בואו תצטרפו ואני חושבת 

שאחד ההישגים זה שהיום הועד הכפילה את 

עצמה או יותר נכון אפילו שילשה את עצמה 

. ואני מקווה שלהבא לא  מבחינת הייצוג הגברי

יהיו ועדות על טהרת מגדר זה או מגדר אחר, כי 

.  כל  הנושאים מעניינים את כולנו

הנושאים שעסקנו היו מאוד מגוונים והתמקדו  

בנשים בעולם העבודה, כי בית ההסתדרות עוסק 

בעבודה, נשים בעולם העבודה, במיוחד שנשים רק 

עולות מבחינת כמות ואחוזים על נשים שיוצאות 

לעולם העבודה. ודיברנו על מספר די גדול של 

 מפגישה אחת כשהיה צורך. תחומים, אפילו יותר 

דיברנו על נושא גיל הפרישה שהלך וחזר ודיברנו  

על הנושא של נשים בועדים, הייצוג שלהם. 

דיברנו על נשים חרדיות ונשים ערביות בעולם 

העבודה. דיברנו על כל הנושא של הורות עבודה 

ונשים ועוד כל מיני וריאציות. ניסינו לראות את 

 זה בהיקף מאוד גדול. 

אירחנו פה כל מיני מרצות ומרצים ממקומות  

שונים, משרדי ממשלה, גורמים פרטיים. אפילו 

לקחנו את הצד הנוסף, שאף פעם כמעט ולא דנו 

, וזה המעסיקים אם אתם זוכרים, שהבאנו לכאן  בו

נציגה של המגזר הזה כדי לשמוע איך המעסיק 

רואה את כל מה שאנחנו נורא רוצים לשנות 

 חושבת שזו היתה פגישה מעניינת. ולקדם, ואני 

הצגנו כאן אני חושבת חומרים מקצועיים שלא  

מביישים אף התכנסות ואף פורום, כי היה מאוד 
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חשוב לראות את העובדות, לראות את המחקר, 

לשמוע על חידושים שהיו בתחום הזה. המצגות 

שהובאו לכאן אחר כך הופצו גם ביניכם, ניירות 

את אומרת אני חושבת עמדה, ניירות בכלל. ז

שניסינו לשמור על איזושהי אמת מידה מקצועית 

 לכל אורך הדרך.

אני חושבת שעשינו קצת שינויים גם בעוד דברים,  

הקטע הזה שחשבנו שיש נושאים שמעניינים כמו 

ועדות נוספות ואין שום סיבה שלא נעשה מפגשים 

משותפים ואני שמחה שהיו"רים שיתפו פעולה 

, שלמעשה הועדה לאיגוד מקצועי, באמצעות נחום

ועדת הרווחה ומי עוד היה שמצטרף אלינו מדי 

פעם? יו"רים נוספים פשוט באו לכאן ואנחנו 

התארחנו בועדה לאיגוד מקצועי. העלינו נושאים 

שהיו משותפים וניסינו לקדם אותם, וזה דבר 

 שהוא מאוד חשוב. 

עשינו כאן תהליך מעניין לגבי החוק למניעת  

רות בעבודה, שכאן למעשה זה נעצר, ולא התעמ

בגללנו, אבל כועדה לקחנו חלק פעיל גם בלהביא 

את הנושא לעוד קהלים בתוך ההסתדרות וגם 

ון.   נסענו לכנסת, גם ליום העי

אני חוזרת שוב, החוק למניעת התעמרות בעבודה  

הצטרפנו גם לשדולה וגם חלקנו היו בישיבה 

, שבראשה הראשונה שהתכנסה על ידי הועדה

עומדת אללוף, ועדת הכלכלה. לצערי החוק הזה 

נעצר אבל אנחנו כהסתדרותה ראינו פעילות, 

נוכחות. היינו בין אלה שסייעו לנסח את כתב 



 
 
 

  5.3.2017  ישיבת הועדה למעמד האישה 
 

8 

העמדה של ההסתדרות, שהוצג אחר כך לועדה, 

ואני חושבת שזו בדיוק הדרך שהועדה הזאת  

ניסתה להראות איזושהי פעילות ולא רק להתכנס, 

. ללכת   להיפגש בעוד כך וכך זמן

דבר שהוא מאוד חשוב היה זה שחלק מהחברים  

והחברות היו בהחלט פעילים אם זה בהעלאת 

נושאים, אם זה בסיוע בהכנת הסיורים. לילי 

שהיתה בין החלוצות עם הסיורים ואחר כך עוד 

אנשים שהציעו ופעלו, ואני חושבת שזאת הדרך 

 לי פרטית. שצריכה להיות. הועדה היא לא רק ש

דנו כאן בנושא סייעות גני הילדים. סייענו להן  

להשיג אם זה אוזן קשבת, אם זה אמפתיה, אבל 

בסופו של דבר גם לשינויים יותר משמעותיים 

חושבת שהדבר מבחינת המעמד שלהם. ואני 

שאותי שימח, הנה שרי שילון מצטרפת ואורלי. 

 בואו תצטרפנה.

זור, אבל שיהיה נחום פשוט צריך לצאת, הוא יח 

בטוח. אחד הדברים שלי היה חשוב זה שיתוף 

הפעולה עם נחום, בעיקר כשהייתי יו"ר חדשה 

וועדה חדשה והיה לנו באמת שיתוף פעולה מאוד 

משמעותי. תודה. ואני חושבת שלי מה שהיה 

חשוב, אחת "ההצלחות" זה לא שאני מחפש אבל 

הנה פתאום צץ משהו, שקיבלנו את המכתב 

, וכתוב שחור על גבי שחתום  עליו שלמה אביטן

לבן שבכל פורום שבו נשים שמות של נשים נא 

 . 33.3% -להקפיד על ה
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אתם זוכרים כמה דנו על זה בתוך הישיבה, ואני  

אומרת עצם זה שזה לא נשאר בתקנון החסוי הזה 

 ושזה לא, 

 למה את אומרת את זה? אל תגידי חסוי. נחום אסד:

יו לא, אני אומרת שאנחנו לא תמיד זוכרים : ר"ישראלה בן אשר, 

אותו, לא מכירים תמיד, לא יודעים בדיוק איפה 

לחפש, זה שמגיע אלינו מסמך פשוט כזה כאילו 

, כל אחד יכול לקחת  וזה כתוב שחור על גבי לבן

אותו ולהשתמש בו ולהגיד הנה, הנה ההסתדרות 

שמה על השולחן שצריכות להיות נשים בכל פורום 

, תגיד לו תודה. . 33.3%  זה מאוד משמעותי

אני חושבת שככה צריך להיות, שהכל נמצא כתוב  

ומוכר גם שאנחנו יודעים שיש משהו אחר. ובאמת 

 לי זה היה חשוב. 

:  סליחה, וצעד נוסף זה לראות שזה אכן מתבצע.  שרי שילון

אני רוצה כמה משפטים בקצרה. אני אתחיל דווקא  נחום אסד:

 בפעםראלה. הועדה הזאת קמה מהיכן שסיימה יש

ון, המוסד  הראשונה כועדה בתוך בינ"ה בגוף העלי

, בין ועידה לועידה. ואני רוצה לומר כך, יש  ון העלי

לנו לא מעט ועדות בבינ"ה, ועדת כספים, ועדת 

חוקה, ועדת מבקר. כל הועדות בעצם עובדות 

כשמגיעים אליהן נושאים שמחויבים בגינם 

קח את ועדת מבקר אז להתכנס. דהיינו אני א

מתפרסם דו"ח מבקר ואז הם צריכים לבוא לדון 

 יום.  90אחרי 
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כשיש משהו שצריך לאשר כמו תקציב ההסתדרות  

אז הועדה מתכנסת ומאשרת או לא מאשרת או עם 

 תיקונים. 

כשמדברים על חוקה חייב שיהיה נושא על סדר  

 היום, כי אם אין אז הועדה הזאת לא מתכנסת. 

ו ועדות שהן ועדות רשות, בין היתר זו ויש לנ 

ועדה מעמד האישה. הועדה למעמד האישה אני 

חושב שהגיעה להישג מדהים בקדנציה ראשונה, 

כשזו ועדת רשות ולא נושאים שמחויבים לכנס 

בועדה. יש לכם כועדה הישג ברמה לאומית, ואם 

אני מתייחס לפן של עוזרות הגננות, שזה התחיל 

ואחר כך היה דיון והדיון  מפה באיזשהו משפט

הזה רץ משם והמשיך לאשדוד ונחתם הסכם בין 

ההסתדרות לבין ראש עיריית אשדוד, ומשם זה 

גלש וגלש וזה הגיע לרמה ארצית וזה טיפס 

 למקומות מדהימים.

אני חושב שאתם כועדה יכולים להיות גאים  

בעצמכם. ולא סתם אמרתי פעם אחת באחת 

ר אתם אף פעם לא מהישיבות שכל משפט שנאמ

יודעים, או אנחנו אף פעם לא יודעים מתי יהיה לו 

משמעות כבירה ומתי יום אחד הדבר הזה יהפוך 

 להיות חלק ביסודות החברה במדינה הזאת. 

אז אתה יכול לומר משפט וכאילו אין התייחסות  

ולא עושים ולא תמיד אפשר לעשות הכל באותו 

שייה שלך רגע. אבל כשאתה עקבי ודינמי עם הע

אתה מצליח ואתם הצלחתם ובתודעה אתם כבר 

שם. מה יהיה בקדנציה הבאה, אני מאמין שזה רק 



 
 
 

  5.3.2017  ישיבת הועדה למעמד האישה 
 

11 

ילך, כי אי אפשר לרדת, זה ילך ויתגבר יותר 

 ויותר.

ן ה  לפחות מבחינתנו  33%. 33% -עכשיו לעניי

אנחנו נמצאים עכשיו בסוף קדנציה ותחילת 

מר קדנציה. כל הזמן אמרתי לכם את זה ואני או

, וזה הזמן הכי טוב עכשיו לחזור  ו את זה עכשי

המחויבים על פי החוקה אני  33%ולהגיד את זה, 

אבדוק אותו כמנכ"ל ועדת בחירות מרכזית, אחרת 

הרשימה לא תאושר, אבל זה נמצא בועידת 

ההסתדרות, בסדר? ומשם יש השלכה לבית נבחרי 

 ההסתדרות. 

דק את זה הזמן שלכם ששם תבקשו, כי אני לא בו 

 זה וגם החוקה לא מחייבת את זה, 

.  דוברת:  להעלות את האחוז

אי אפשר להעלות את האחוז. אי אפשר לשנות  נחום אסד:

 חוקה בשנת בחירות. 

אני רוצה רק לחדד, אי אפשר לשנות חוקה בשנת  

בחירות ולכן פרסמתי את חוקת הבחירות בנובמבר 

בל , על מנת שטענות מהסוג הזה לא יעלו. א2015

אני  24.3 -אני אומר שכשנגיע לקבלת רשימות ב

מבין  33%אבדוק שבועידת ההסתדרות באמת יש 

 כל המינים, אוקי? 

 בכל הרשימות. מרים פרקש:

רק שניה. אני מדייק, אני אף פעם לא מפרשן את  נחום אסד:

. אני אבדוק את הועידה. אל  מה שלא מפורשן

ו לגבי תבואו אחר כך בטענות לגבי שאר, אל תבוא

, כי כולן  המרחבים ואל תבואו לגבי נעמ"ת, אין
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נשים שם, אבל אל תבואו אחר כך, זה הזמן שלהם 

ו.   עכשי

עכשיו אני יודע שלמשל מפלגת העבודה קיימו  

בתוכם הליך פריימריז כזה, אחר, ושם יש להם 

איזשהו דירוג גם של נשים וגם, ותלוי איפה 

להיות  נחתכת הרשימה באלה שנבחרו. אז יכול

, כי הרשימה 33 -שיהיה מצב שיהיה פחות מ

 נחתכה במקום מסוים.

 . 40%יהיה פחות כי אצלנו זה  אורלי ביטי:

, אני  נחום אסד: אבל אני אומר עדיין יכול להיות מצב בכללי

, אבל כשהרשימה 40אומר ברשימה שלהם יש ויש 

לא תמיד זה נחתכת כי יש הסכם קואליציוני 

ת נורמלית שמכבדת את נמצא. אבל יש מסגר

 עצמה ואת ההחלטות. 

 ש"ס לא, שרי שילון:

למה את קופצת? אני לא יודע מה קורה בשאר  נחום אסד:

הסיעות, אנחנו לא מכתיבים לסיעות האחרות 

כלום. אף אחת. אבל אתם יכולים בתוך הסיעות 

שלכם לבקש את זה. כי כשמורכבת רשימה אם 

קבוצת הסיעה תגיש אפילו לרשימה משותפת 

חברים שהיא לא בתוך המסגרות האלה שאנחנו 

רוצים שיהיה בכל מקום, אל תבואו בטענות אחר 

כך ליו"ר בינ"ה או ליו"ר ההסתדרות תגידו למה 

. זה הזמן שלכם עכשיו החודש הזה לנסות  אין

 ולהיות קרובים למציאות, בסדר? 
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נהניתי מכל רגע בישיבות האלו. נהניתי להיות  

ל אף פעם לא עזבתי ישיבה. תמיד אתכם. בדרך כל

 נכנסתי בתחילה והלכתי בסיום. 

אני רוצה לברך אותך, ישראלה, עשית עבודה  

נפלאה. אני חושבת שהחברות פה והחברים תרמו 

לדיונים. אני חושב שלכל אחד היה את הרעיון 

שלו. גם כשיש מחלוקות או תפיסות עולם שונות 

. ומפה יוצא ים בסוף עם זה טוב כשזה סביב שולחן

 איזושהי החלטה או כיוון מסוים. 

הטבעת חותם לא רק בהסתדרות אלא גם במכון  

, בכנסת יודעים מי את והועדה למעמד  הבינלאומי

האישה יודעים, וזה יפה ומכובד. יישר כוח, כל 

 הכבוד לך. 

 תודה. ר: "ישראלה בן אשר, יו

ונחכה לרשימות של הקדנציה הבאה ואחר כך  נחום אסד:

 ראה מי,נ

 אתה חוזר או שלא? ר: "ישראלה בן אשר, יו

 לא, אני משאיר לך את הכל.  נחום אסד:

. גם אתם מקבלים, לכולם ר: "ישראלה בן אשר, יו אז זאת התודה שלי

 יש. היות ונחום עוזב אז, 

 איזה רעיון מקסים. מרים פרקש:

, פורים.ר: "ישראלה בן אשר, יו  רציתי משהו מתוק, משהו צבעוני

()  חלוקת שי

 אפשר להגיד משהו?  שרי שילון:

 עכשיו זה התור שלכם. ר: "ישראלה בן אשר, יו
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היות ונחום התחיל בשיח אז בואו נעבור אחד  

אחד. אחר כך אני אסכם ואני אומר עוד המלצות 

 שלי, אבל שרי התחילה קודם. 

רציתי להגיד שהאמת היא שלא יכלו לבחור מישהי  שרי שילון:

 -לא, ברצינות. גם הפקיד. טובה ממך לת

commitment  וגם הידע וגם הרקע וגם העבודה

השוטפת, ותודה. אני משוכנעת בתור ועדה חדשה 

צריך היה ליצור יש מאין, את היית הבחירה 

המושלמת. נחום היה עזר כנגד והעבודה 

המשותפת שלכם, והוא באמת גם המחויבות שלו 

ת היתה לנושא הפמיניסטי הזה שנוצר פתאום בבי

 מושלמת. וזה ניכר היה בכל דבר. 

 ציידנו אותו בספר. ר: "ישראלה בן אשר, יו

 איזה ספר? אורלי ביטי:

קנינו לו בסוף השנה הראשונה, אם אתן ר: "ישראלה בן אשר, יו

זוכרות, ראינו שהוא ככה משתתף אז קנינו לו את 

 המוח הנשי ואמרנו לו אתה חייב לקרוא את זה. 

 ה. יפ מרים פרקש:

: , ניסיתי  שרי שילון , אני יכולה לדבר רק בשם עצמי ניסיתי

באמת להיות בכל הפגישות, להתמיד ולבוא ולכבד 

אתה דבר וגם לתרום. ואני לא יודעת אם, אני 

כנראה לא אהיה בפעם הבאה. אני לא יודעת אם 

. נקווה שכן אבל,  מפלגתי תשלח אותי

 אנחנו בטוחים שכן.  מרים פרקש:

איך שלא יהיה, בהצלחה. ואם אני אהיה חלק אז  שרי שילון:

בהצלחה מרובה ואם אני לא אהיה חלק בהצלחה 

 מרובה מרובה. 



 
 
 

  5.3.2017  ישיבת הועדה למעמד האישה 
 

15 

 אורלי רצתה. ר: "ישראלה בן אשר, יו

אני רוצה לסמן לעצמנו כמה דברים שאנחנו כן  אורלי ביטי:

עשינו. תראו, תמיד, לפני הרבה שנים אני הייתי 

ה וכשגמרתי ראש אגף חברות של מפלגת העבוד

הלכתי לאחד מבכירי המפלגה והוא אמר לי בואי 

אני אתן לך את הרשות למעמד האישה. אמרתי לו 

לא. אומר לי למה? אמרתי לו כי הפוזיציה של 

לעסוק בנושא מעמד האישה זה בעצם לשים כל 

, על חצי הכוס  הזמן זרקור על הריק, על האין

 הריקה. וזה פוזיציה מאוד מעייפת. כמה אפשר

 להתעסק בזה? 

אז אני מאז עשיתי לעצמי הרגל שכשאנחנו  

מסכמות משהו אז אנחנו צריכות לשים גם זרקור 

, על ההישגים שלנו.  על היש. לא רק על האין

המסע שלנו הוא מאוד ארוך ובכל זאת צריך להכיר 

 תודה, לחגוג ולסמן לעצמנו גם מה כן עשינו. 

היה אז ישראלה, שרי פתחה ואמרה שאי אפשר  

לבחור בחירה יותר טובה, ואני רוצה להגיד לך את 

החוויה שלי. אנחנו הכרנו מעט קודם, כמו 

שלום. ובחמש שנים -שאומרים העבריינים שלום

, גם עם  ון האלה אני מצאתי בך גם שותפה לרעי

יכולת ביצוע, גם עם הרבה קשב ברמה 

הבינאישית. היו לי רגעים שידעתי שאם אני 

ן אז יהיה פה גם אמפתיה וגם מרימה אלייך טלפו

 עצה טובה. 

אז קודם כל תודה על זה. אבל גם הדבר שאני  

, אין אצל ישראלה לא. אם סגרו לה  חייבת לציין
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, ואם סגרו לה את החלון  דלת היא תיכנס מהחלון

היא תיכנס מהחור של המנעול, ואם סגרו לה את 

ברווח מתחת  -החור של המנעול, מתחת לדלת

 לדלת. 

יודעת שזה הרבה פעמים מעייף, אני יודעת  אני 

שהרבה פעמים באתי ואמרתי לך באמא שלך 

ישראלה, יש לי מלא עבודה, ואני לא יכולה 

לעשות כלום, אבל את יודעת שמה שיכולתי 

עשיתי ואני מקווה שאנחנו נמשיך בקדנציה הבאה 

 בדרכים האלה. 

עשינו דברים. שמנו על השולחן כל מיני  

שמנו על השולחן, אם מדברים על אוכלוסיות, 

מאבק הסייעות, מאבק הסייעות. לא כל דבר הגיע 

לסוף. דברים יש להם הבשלה. אבל אנחנו כאן כדי 

להמשיך. וכמו שאומרים המקורות שלנו לא עליך 

כי אין אתה רשאי להתבטל המלאכה להשלים 

ממנה. אז גם אם לא השלמנו לא נתבטל וגם 

נעביר את הלפיד למי שיהיה במקומנו ונגייס 

 שותפות ונמשיך הלאה.

 אוקי, תודה. ר: "ישראלה בן אשר, יו

ישראלה, אני אגיד במשפט את מה ששרי ואורלי  לילי סופר:

. לועדה  אמרו. היית האדם הנכון במקום הנכון

. כל יו"ר ועדה או שהיתה בה תחלה, זה הכי קושי

יו"רית שתכנס, ואולי גם את תמשיכי ואולי מישהי 

אחרת, את הנחת תשתית. יש איזה מין התחלה של 

 משהו, שזה הכי קשה, אגב, זה הכי קשה. 
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ואני משתתפת בעוד ישיבות, בעוד ועדות של  

בינ"ה. ופה היה משהו אחר, היה דווקא אולי 

לא חובה, אני אף פעם לא מכיוון שזה רשות ו

 ,  יודעת. היה פה רצון

את יודעת שעד עכשיו אני אפילו לא חשבתי ר: "ישראלה בן אשר, יו

שזה ועדת רשות. זה חובה, מה זאת אומרת? איזה 

 רשות אצלכם? 

 צריך להכניס את זה כחובה.  לילי סופר:

 לא הבנתי מה הוא מדבר בכלל.ר: "ישראלה בן אשר, יו

וא מדבר שכל יתר הועדות חובה להכנס כי יש ה לילי סופר:

 נושאים על סדר היום. 

 אני הבנתי את מה שהוא אמר. ר: "ישראלה בן אשר, יו

פה את יצרת את הכל ברשות ובחובה, את יצרת  לילי סופר:

ואנחנו באמת השתדלנו, אני לפחות השתדלתי 

באמת להשתתף, מעבר לכל הישיבות ואיך אומרים 

יכולה. אני חושבת שהשארת  לתרום איפה שאני

וכולנו פה תשתית. יש לפעמים נושא, את חושבת 

זז, ופתאום מגיע איזשהו  שדי, כמה אפשר, לא 

שלב, כדברי אורלי, מבשיל, ויש רקע. והוא לא 

התחיל מכלום, הוא התחיל מההתחלה כאן, 

. ולכן יש תרומה.   מהשיחות כאן

 לא נסקור את כל הדברים שעשינו, כי עשית את 

זה כבר ובהצלחה, ואני חושבת שהשארת תשתית 

נהדרת לכל המשך של העבודה הזאת של הועדה. 

, להפעיל ולהמשיך, כי  ואני מקווה שתמשיך כמובן

 זה ההתחלה רק.
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אני לא רוצה לחזור על הדברים שנאמרו כבר,  אביגדור יפת:

בעצם אותם הדברים. אני יכול רק לשבח אותך 

אלמונית כזאת  השיצרת בעצם יש מאין, מועד

גם שחשבנו עוד ועדה אחת, פתאום יצקת לה תוכן 

בישיבות, גם האורחים שהגיעו, גם דברים 

ים שעשית, שכתוצאה מהדיונים שלנו, אופרטיבי

הסיורים שעשינו בחוץ גם. היו הדים טובים 

ומוצלחים לועדה הזאת, וזה תלוי הרבה, אני אומר 

ת את זה עוד פעם, ביוזמה הברוכה של יו"ר, ועשי

 בצורה מופלאה.

 סיורים של הועדה או בכלל? משה חיו:

 סיורים של הועדה. ר: "ישראלה בן אשר, יו

 רק מילה אחת בגדול, תודה. אביגדור יפת:

 תודה. מרים. ר: "ישראלה בן אשר, יו

ובכן, באמת רציתי להגיד לך תודה שנכנסת לועדה  מרים פרקש:

ומה שלא היתה קיימת, הקמת אותה מהתחלה, 

שחשוב, אחד הדברים שהקפדת פעם בחודש לקיים 

ישיבה. ואני חברה בהרבה מאוד ועדות ובהרבה 

פורומים באזור שלי ובארץ, ולא, אין לי אף פורום 

שבו אני יודעת שמיד, אני תמיד היום הראשון 

הראשון של אותו חודש היתה ישיבה, שזה ראוי 

 לשבח.

 5 -ה ולא התעייפת, שזה מאוד חשוב. במשך כל 

שנים, ובאמת יישר כוח. וכל פעם נושא אחר 

מעניין מקודמו. וכל פעם נושא שגם טופל ומעקב. 

ולזכות כל החברות פה שכל אחת מהחברות, כמו 

, כמו שלילי אמרה, נטלה חלק באיזושהי  שאורלי
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פעולה. אז לילי בסיורים ואורלי בכל ניירות 

העמדה והבאת החומר והדברים, ואפילו אני, 

תי אז את קרן יו"ר הועד של פרטנר ומיד שפגש

בישלתי, הבנתי שזה נושא חשוב, הבאתי אותה 

לפה, ואז הבאתי את כל ההתארגנות של חברות 

 התקשורת. זו היתה מאוד מעניינת.

, דבר שאתה לא יכול לעשות -מרתק, מאחורי ה לילי סופר:

אותו, בלי ישיבה כזאת בלי אמצעית לשמוע 

 מקרוב. 

, אז את היית המפקד  מרים פרקש: שאומרים המפקד ואחריי

 ואנחנו היינו אחרייך. 

עכשיו כל הסיורים היו באמת מרתקים, מעניינים  

ונשאר טעם של עוד. גם הסיורים עצמם. ולכן אני 

חושבת שאני אבקש גם בקשה שהיא לא תהיה 

 בקשה חריגה, תמשיכי איתנו. 

 להמליץ.  אורלי ביטי:

 ה מאוד חשוב שידעו כולם,אבל בכל מקר מרים פרקש:

 אנחנו איתך.  אורלי ביטי:

שיש לנו את מלוא ההערכה ואת מלוא הכבוד לכל  מרים פרקש:

מה שעשית ולכל מה שייעשה וכל הפעולות 

שהתחילו ונמשכו והחשוב הוא באמת שהצלחת 

בכל ישיבה להביא נושא אחר, שזה לא היה 

, בסוף 4-5 -שהתמקדנו, בהתחלה אמרנו נתמקד ב

קפת יחד עם כל חברות הועדה הרבה נושאים. ה

והרבה נושאים איך אומרים התרוממו, כולל 

הנושא, זה נתקע בכנסת הנושא של התעמרות 

בעבודה, שזה קיבל פה תנופה והמשיך ועם אורלי 
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. היה לנו שם יום  ועם חברת הכנסת מירב מיכאלי

 שלם שהיה פשוט מרתק. 

יבות, על אז באמת תודה רבה. תודה רבה על היש 

, על האנרגיה הבלתי נדלית  הסיורים, על הפרגון

 שלך, עם חיוך תמיד, עם הרגשה טובה.

 ולא להרפות.  לילי סופר:

ובאמת לא לשים לב לשום דבר באמצע הדרך,  מרים פרקש:

להמשיך תמיד. מאוד הערכתי את זה. ואני חושבת 

שאני מדברת בשמי ובשם כולם, כולנו מעריכות 

 ך. אותך ומודות ל

 ומעריכים.  יהונתן דקל:

 מירב מיכאלי אומרת על כולם. מרים פרקש:

ו, הוא תקוע באיזה פקק  אביגדור יפת: ששון עמרם התקשר עכשי

 . הוא מצטרף לכל הברכות והאיחולים. 6בכביש 

ו עמרם מהראשונים. דקל. דקל הצטרף אלינו ר: "ישראלה בן אשר, י

 ,אחר כך, לא מהתחלה התחלה, אבל הוא כבר

דווקא אני זוכר שהייתי הראשון אחרי שהיה  יהונתן דקל:

 .  קלדרון. אחרי קלדרון אני הייתי השני

 נפתחו השורות, אה יונתן?  לילי סופר:

האמת שאני בסיעה שלי החלטתי לתבוע טאבו.  יהונתן דקל:

אמרתי להם שזה לא מקום רק לנשים וצריכים 

שיהיה גם גברים בועדה הזאת. לפני שידעתי 

דיברו פה, שדרישה לאיזה גבר או לא גבר או כן ש

היה או לא היה. אני חושבת שטבעתי את זה 

 בסיעה שלי שם. 

ואני חושב שלגברים יש הרבה מה להגיד, במיוחד  

בועדה הזאת. אני בתור צעיר ונשוי צעיר יחסית 
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אני חושב שהבאתי הרבה מבחינת הקול הנשי 

תי. אם שאני שומע בבי מצדי בכל מקרה, מצד אש

אנחנו מדברים על הסדר של ההריונות 

וההתייחסות לנשים בעבודה, במיוחד לנשים 

, ונשים צעירות בעבודה, שזה לא כמו נשים  ון בהרי

מבוגרות יותר, שזכו במקומות מסוימים לקביעות 

או כאלה. היום אנשים חסרי בטחון תעסוקתי 

. אני מדבר הן במישור הגברי והן במישור  לחלוטין

 מיוחד על אחת כמה וכמה. הנשי ב

אני חושב שזכינו באמת ביו"ר דוחף, לוחץ, יודע  

 לתת פטיש בראש. 

 תהפוך לנקבה. ר: "ישראלה בן אשר, יו

.  יהונתן דקל:  אני מקצין את הצד השני

נראה אותך מדבר בנקבה, נראה אם הצלחנו ר: "ישראלה בן אשר, יו

 איתך. 

לחלוטין עם תביעתה האמת שאני לא מסכים ממש  יהונתן דקל:

 . . אני חושב שזה ממש לא נכון  של מירב מיכאלי

. ר: "ישראלה בן אשר, יו  אתה מדבר אלי

 אני אומר,  יהונתן דקל:

 אתה מדבר עכשיו אבל ואני בכל זאת,ר: "ישראלה בן אשר, יו

יש יושבת ראש, צודקת, יושבת הראש שעשתה את  יהונתן דקל:

ואני ער שאני  כל הפעולות כראוי, דחפה, יזמה,

חבר בועדות אחרות פה בהסתדרות ואין כזאת 

 ועדה דוחפת, יוזמת ומבצעת. 

ניים במשהו   אני בכוונה אומר, כי הצלחת ליצור שי

שלא קיים בו שיניים, שזה דבר בלתי אפשרי בדרך 

 כלל וזה שאפו מאוד גדול.
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הדבר הנוסף, הצלחת להביא סיורים ברמה ממש  

כלתי ולמדתי מהם הרבה. טובה, שאני נהניתי והש

 ושאפו על זה, זה אחד, זה מאוד גבוה. 

מאוד נהניתי כן לשמוע וכן להשמיע וזה הכל. אני  

חושב שהיה מאוד טוב. ולסיכום, מאוד נהניתי 

 להיות בועדה הזאת. 

בסוף לא יוותרו על כל הועדה הזאת, כולנו נישאר  לילי סופר:

 ככה.

  לא, אני מצטרף לתשבחות. משה חיו:

 חברות וחברים, זהבה ואחר כך נסכם.ר: "ישראלה בן אשר, יו

בעצם מה שלי יש לומר הקדימו כבר כל החברים  זהבה תנא:

כל אחד בדרכו הוא. אבל לא להגיד כלום זה לא 

 מתאים. אז אני רוצה לספר משהו קטן.

אני לא בחרתי להיות בועדה הזו, אף על פי  

. זה מה שבעיניי זה נושא בין החשובים ביותר

שמנחה אותי לאורך כל דרכי בכל התפקידים 

, אני ביקשתי להיות  שהייתי. אבל הסיעה שלי

בועדת המבקר, ואמרו לי את גם בועדה הזאת. אז 

אני האמת לא כל כך רציתי להיות, למה? כי 

ישבתי בעבר בועדות כאלה בכל מיני גופים ואני 

 לא רוצה להזכיר שמות, ולא יצא מזה כלום. 

טחנו פחות או יותר מים, נפגשו, עשו וכולי,  באו, 

אבל משהו תכליתי לא יצא. ואני לא רציתי מה 

, רציתי להביא  תועלת שנקרא לבזבז את זמני

ולשבת במקום שאני יודעת שעושים משהו ויוצא 

 משהו, לפחות מנסים. 
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וישראלה הפתעת אותי. הפורום הזה, לא רק את  

היה בוא  בתור יו"ר, כל אחת ואחד מכם באמת

נגיד ככה, מחויב לנושא ולנושאים שהבאת פה, 

והבאת פה מגוון רחב ואני יוצאת באמת נפעמת. 

גם בועדות אחרות שאני משתתפת, ואני מאחלת 

פה לכולנו א' שישראלה תמשיך להיות ושכולנו 

נמשיך להיות, כי כל אחד ואחד מכם באמת היה 

. וגם דלתך תמ יד אכפת לו ודחפו את העניין ועזרו

 היתה פתוחה, גם הטלפון וגם הכל. 

 זהו, אני אמרתי משהו קטן שונה.  

 אז קודם כל תודה לכולן ולכולם. ר: "ישראלה בן אשר, יו

אנחנו מדברים כל הזמן על סליחה, ישראלה,  לילי סופר:

הועדה וזה, אבל אני חושבת שהיה פה עוד תהליך 

אחד מאוד מעניין. המון גופים חיצוניים 

ת עצמה איך היא נראית בפני גופים ההסתדרו

. היו המון גופים שהגיעו  חיצוניים שהגיעו לכאן

 לכאן וייצגו,

 אני דווקא לא אהבתי את זה, אני חייבת לומר.  אורלי ביטי:

 ואז אני חושבת,  לילי סופר:

 גם כאלה שרצו לתפוס טרמפ אבל גם, זהבה תנא:

מת הבית עם יומרה למקצועיות שאין להם לעו אורלי ביטי:

 הזה. 

אוקי, אבל עדיין אנחנו צריכים להיות ערים למה  לילי סופר:

שקורה בחוץ. זה חלק מהעניין. אנחנו לא יכולים 

להיות מנותקים ולהגיד רק מה שאנחנו חושבים 

ואם יש פה היבט של תעשיינים והיבט של פערים 

אנחנו צריכים להקשיב ולראות. זה מפרה את 
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ון. אנחנו לא חייבי ם להסכים. אבל אני חושבת הדי

שזה כן שדרג את ההסתדרות, כי בכל זאת אנחנו 

פתוחים, מקשיבים. לא מסכימים לדרך, זה משהו 

, זה דבר נוסף. אבל זה תורם  ון אחר. נקיים די

 .לדעתי

 זה חשוב, זאת הערה חשובה. ר: "ישראלה בן אשר, יו

אני רוצה לסכם וגם כיוון שיש פרוטוקול, נחום  

ז לפחות שבפרוטוקול שייכתבו כמה לא פה, א

דברים שאני חושבת שלהבא צריכים בכל זאת 

 להתקיים בועדה הזאת, בועדות אחרות. 

קודם כל, תודה לכולן ולכולם. אני חושבת  

שבאמת כועדה שלא היתה קיימת בקדנציה 

הקודמת אז באמת היתה חשיבות לכל דבר שעשינו 

תודות פה ויצקנו פה, וזה ברור שזה חלק מכל ה

האלה מגיע גם לכם, אבל גם לנחום, כי מבחינתי 

אני נכנסתי למקום שהייתי צריכה ללמוד אותו 

 באיזושהי צורה. 

כי גם כשאנחנו מכירים אנחנו לא ממש מכירים,  

עד שאנחנו לא בפנים. ומבחינתי זאת היתה הפעם 

הראשונה שהייתי בבפנוכו הזה. מילה לא תקנית, 

  אבל ככה בשביל שתבינו.

ונחום מבחינתי היה האדם שמכיר את הבית ואת  

התקנונים ואת כל הדברים, וזה היה הכי נוח 

במקום שאני אשב ואני אקרא את כל הדברים 

הגדולים האלה, למרות שאני קוראת ואני כן 

בדקתי וכן הלכתי וחיפשתי וכן רציתי לבדוק שמה 

. אני כזו פריקית של מידע.  שהוא אומר זה נכון
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, העזרה שלו היתה מאוד משמעותית, אבל באמת

כי הוא בעצם סימן את הבית ואני האאוטסיידרית. 

 והרבה פעמים השתמשתי בזה. 

תשמעו, אני לא חייבת כלום כי אני מבחוץ. אבל  

יש לזה פלוס השילוב של בפנים ובחוץ על מנת 

 לקבל משהו שהוא הרבה יותר שלם. 

תי נכון שאני מגיעה מתחום המגדר, גם בעבוד 

הקודמת, וניסיתי להביא את הידע הזה לכאן כי 

אני חושבת שהוא חשוב לכולנו, גם לגברים וגם 

לנשים, וגם כדי שנדע אותו באמיתיות שלו, לא 

רק כדעות קדומות ולא רק שמועות משם אלא 

 להבין את המהות שלו. 

עכשיו אנחנו לא צריכים לעבור איזשהו קורס  

על השולחן את בפמיניזם, אבל כן צריך לשים 

הוריאציות, את הזוויות, את האנשים, את 

הקולות, את המשמעויות. כמו שאת אמרת, אנחנו 

לא תמיד הסכמנו ולא בהכרח צריכים לקבל 

אותנו. אבל פתחנו דלת, נתנו לאחרים להשמיע 

 פה.

אני יודעת שלפחות כשאני דיברתי איתם, גם לפני  

עם וגם אחרי, חלקם אמרו את יודעת, אנחנו פ

, כי זאת הפעם  ראשונה שהיינו וזה משמעותי

הראשונה, ומה הרושם שהשארנו על הפעם 

הראשונה. זאת אומרת לי כן היה חשוב איך רואים 

את הבית הזה, למרות שאני מבחוץ ואני גורם 

, אני חושבת שכן צריך  לכאורה נבחר ופוליטי

להיות לנו אכפת מהבית הזה, ואנחנו באיזושהי 
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אותו, גם אם אנחנו רוצות וגם אם צורה מייצגים 

 אנחנו לא רוצים. 

התהליך השני שהיה חשוב זה היה בתוך הועדה  

עצמה. מה קרה פה? נוצר פה גיבוש האמת שאני 

שמחה לראות. היום אנחנו, אני ככה הרגשתי, 

שאנחנו מרגישים איזושהי קבוצה, איזושהי 

משפחה. ואחד התעניין מה קרה לשני ולמה זה לא 

, וזה דבר שהוא תהליך שהוא הגיע  ולמה זה ישנו

לא מחייב המציאות בכל ועדה, ולי זה חשוב שזה 

קרה פה. כי אז גם התרומה היא אחרת, גם 

האכפתיות היא אחרת וגם המשימה היא משותפת, 

, זה לא  היא לא שלי פרטית. זה לא של אבא שלי

 של אף אחד מכם. 

ואני חושבת שהאווירה הזאת צריכה להמשיך  

ולהתקיים, אם בועדה הזו במתכונת הזו, בכל 

מתכונת אחרת, או לכל מקום שתגיעו, אני חושבת 

 שצריך לשדר את זה. 

מה שכן חשוב לי זה לומר שהנושאים שנגענו  

בהם, באמת לפעמים נגענו ככה רק מלמעלה 

ולמעלה, ואם הועדה תמשיך אני מציעה למי 

בכל שימשיך הלאה, אני לא יודעת מי יהיה, אבל 

מצב שהועדה תחזור אל הנושאים האלה ותתחיל 

להעמיק בהם ותתחיל לפתוח אותם ותתחיל 

. כי מה שלא הצלחנו בסבב  לעשות אפילו סבב שני

 ראשון אולי נצליח בסבב שני. 

זאת אומרת כל מה שהעלינו פה הוכר להמשך  

 עבודה מאוד פורה בהמשך. 
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לי היה חשוב לומר שהנוכחות של כל אחת ואחד  

מכם היא מאוד משמעותית. חבל לי על כל מי שלא 

הגיע. חבל לי על כאלה שהם רשומים רק ברשימה 

ולצערנו כמעט מחצית מהרשומים רק מגיעה. אבל 

 נוצר אותו גרעין קבוע. 

אני חושבת שלהבא צריך לספר וצריך לתת  

. כי  לאחרים את המידע כמה כן חשוב להיות כאן

חות, גם אם כמו שאתם אמרתם, היו כאן הצל

אנחנו לא רוצים לספור אותן, אבל היו כאן 

הצלחות. עצם הקיום, עצם זה שהעלינו נושאים 

בבינ"ה והעלינו. עצם זה ששינינו את המבנה 

האנושי בתוך הועדה, הנושאים שנגענו בהם, 

ההשתתפות שלנו בועדות, ההגעה לכנסת וכולי 

, היא מאוד מאוד משמעותית.   וכולי

 רלי ביטי עזבו את הישיבה()שרי שילון ואו

במסגרת ההמלצות, אז עוד כמה דקות, מי ר: "ישראלה בן אשר, יו

שצריך לברוח, אבל אם אנחנו רוצים לסגור, 

במסגרת ההמלצות מה שאני מציעה, הרי כל אחד 

בסיעה שלו, אנא תבדקו שבאמת האנשים 

שמגיעים לפה לועדה הזו, או לכל ועדה אחרת, לא 

מקרים אחרים ונושאים אחרים,  5,000עושים עוד 

 כי אחרת הם לא יכולים להשתתף לא מרצונם.

אני אציע לנחום שהקשר יהיה גם במייל, וזה דבר  

שכל הזמן דיברנו. אני הפעם שלחתי לכם במייל 

כי הוא לא רצה. אבל צריך לעשות איזשהו שינוי, 

ויכול להיות שצריך בבינ"ה להעביר איזשהו שינוי. 

מכתבים והם לא מגיעים או אני  כי זה ששולחים
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לא אוהבת שמודיעים לי יומיים לפני ועדה בואי, 

 ולכן אני חושבת שזה דבר נורא חשוב. 

בועדה אחרת נחום שיפר משהו, הוא עשה קבוצת  מרים פרקש:

whatsapp . 

ו , אני לא יודעת, צריך לעשות איזושהי ר: "ישראלה בן אשר, י אז אוקי

 חשיבה. 

אלה איך שנכנסה עשתה קבוצת קשר וזה היה ישר לילי סופר:

 נהדר.

 )אביגדור יפת עוזב את הישיבה(

הדבר האחרון שאני רוצה להעלות אותו, אני ר: "ישראלה בן אשר, יו

לא יודעת אם זה אפשרי אבל אני זורקת אותו פה 

על השולחן, חלק מהבעיה שנתקלנו בה זה 

שהתאריכים של הועדה הזו התנגשו בעוד דברים 

ים. אני לא יודעת איך אפשר לפתור את זה אחר

אבל עובדה, מה שקרה עכשיו אני לא הולכת 

להשתתף בישיבה כי קראו לי גם. אז אמרתי אם 

אני מקיימת ישיבה אני אצא באמצע ואעזוב את 

הועדה? אז אני לא הולכת עכשיו לאיפה שהן 

 הולכות. 

אני לא יודעת איך, אבל יתכן וצריך למצוא  

נון לעשות איזשהו פרסום של איזשהו מנג

תאריכים, כלומר שועדות יתנו תאריכים כמו שאני 

נתתי בתחילת קדנציה או בתחילת אותה שנה, 

ושהתאריכים האלה יופצו לגורמים השונים על 

מנת שלא ייווצר מצב שאנשים רוצים להיות גם 

פגישות  15בועדה אבל הם צריכים ללכת לעוד 
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ולא זה. אז אני אחרות. וזה דבר שלא הגיוני 

 מציעה את זה כאן לפרוטוקול. 

 תודה, ניפגש אחרי הבחירות. 

 תודה, ניפגש. לילי סופר:

 היה נהדר.  מרים פרקש:

 

   

 הישיבה נעולה
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 החלטות שנתקבלו בישיבת הועדה

 של בינ"ה למעמד האישה

 2017מרץ ב 5בישיבתה בתאריך 

 

 

 סיכום פעילות הועדה .1

אלה בן אשר, סיכמה את יו"ר הועדה, ד"ר ישר 

פעילות הועדה בקדנציה האחרונה. חברות וחברי 

הועדה אמרו גם הם מילים לסיכום הפעילות 

 וציפיות להמשך.  

  

 


